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Protokół nr 4/VIII/2018 

z obrad IV sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie  

z dnia 21 grudnia 2018 roku. 

 

Rozpoczęcie obrad  – godz. 10:00 

Zakończenie obrad – godz. 14:00 

 

Ad 1. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Sesja rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie, przy ul. Gdańskiej 12.  

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński. 

W sesji uczestniczyli: Wójt Gminy Błażej Konkol, Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska, Dyrektor 

GOKSiR Leszek Orczykowski, Kierownik GOPS Grażyna Wysiecka i sołtysi z terenu Gminy Trąbki 

Wielkie. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, na podstawie listy obecności, że cały skład Rady jest obecny. 

Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych. Listy obecności radnych i sołtysów stanowią 

załącznik nr 1 i 2 do protokołu. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił dzisiejszy porządek obrad. 

I CZĘŚĆ 

1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad; 

- zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2018 - referuje Zofia 

Gorzyńska Skarbnik Gminy; 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2032 - referuje  

Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy; 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Trąbki 

Wielkie na 2019 rok. - referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy; 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Trąbki Wielkie na 2019 rok - referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady 

Gminy; 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Trąbki 

Wielkie na 2019 rok. - referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy; 

7. Podjęcie uchwały w  sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w 

ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 - 

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 - referuje Pan 

Błażej Konkol Wójt Gminy; 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023- referuje Pan Błażej Konkol 

Wójt Gminy; 

 

 

II CZĘŚĆ BUDŻET 2019  

10. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2019 wraz z uzasadnieniem - referuje Pan 

Błażej Konkol Wójt Gminy; 

11. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 

2019-2032 - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

12. Przedstawienie opinii Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy – referuje 

Pan Marian Płotka  Przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego; 

13. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie projektu budżetu 

Gminy na 2019 rok i wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019 - 2032– referuje Pan Zbigniew 

Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie;  

14. Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy Trąbki Wielkie w sprawie wniosków radnych i opinii 

komisji - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

15. Dyskusja nad wniesionymi poprawkami - głosowanie; 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2032-  

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2019 -  referuje Pan 

Błażej Konkol Wójt Gminy; 

18. Wystąpienia sołtysów; 

19. Wolne wnioski.  

  

      

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 

Wójt Gminy Błażej Konkol – zgłosił wniosek o wprowadzenie do dzisiejszego porządku obrad uchwały 

w sprawie ustalenia dopłat dla taryfowych grup odbiorców w ramach zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzenia ścieków oraz cen innych usług. 
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Przewodniczący Rady – zapytał, czy jeszcze ktoś zgłasza uwagi do porządku obrad. Więcej uwag nie 

zgłoszono. Poddał zgłoszony wniosek pod głosowanie. Spytał, kto jest za wprowadzeniem w/w uchwały 

do porządku obrad. 

W głosowaniu udział bierze 15 radnych. 

 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła w/w projekt uchwały do porządku obrad. 

/Szczegóły głosowania w załączniku do uchwały/  

Przewodniczący Rady - przedstawił aktualny porządek obrad z uwzględnionymi zmianami: 

I CZĘŚĆ 

1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad; 

- zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2018 - referuje  

Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy; 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2032 - 

referuje  Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy; 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Trąbki 

Wielkie  na 2019 rok. - referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy; 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Trąbki Wielkie  na 2019 rok - referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady 

Gminy; 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Trąbki 

Wielkie na 2019 rok. - referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy; 

7. Podjęcie uchwały w  sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w 

ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 - 

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 - referuje Pan 

Błażej Konkol Wójt Gminy; 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu osłonowego w 

zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023- referuje Pan Błażej Konkol 

Wójt Gminy; 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla taryfowych grup odbiorców w ramach zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków oraz cen innych usług - referuje Pan 

Błażej Konkol Wójt Gminy; 
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II CZĘŚĆ BUDŻET 2019  

11. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2019 wraz z uzasadnieniem - referuje Pan 

Błażej Konkol Wójt Gminy; 

12. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 

2019-2032 - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

13. Przedstawienie opinii Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy – referuje 

Pan Marian Płotka  Przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego; 

14. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie projektu budżetu 

Gminy na 2019 rok i wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019 - 2032– referuje Pan Zbigniew 

Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie;  

15. Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy Trąbki Wielkie w sprawie wniosków radnych i opinii 

komisji - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

16. Dyskusja nad wniesionymi poprawkami - głosowanie; 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2032-  

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy; 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2019 -  referuje Pan 

Błażej Konkol Wójt Gminy; 

19. Wystąpienia sołtysów; 

20. Wolne wnioski.  

/do posiedzenia dołączył Radca Prawny Marcin Salski/  

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, kto jest za przyjęciem w/w porządku obrad. 

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad. 

/Szczegóły głosowania w załączniku do protokołu/  

 

Ad 2.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2018 - referuje  

Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy. 

 /Projekt uchwały radni otrzymali w dniu sesji/ 

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy - uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały odczytując 

uzasadnienie uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. Zwrócił uwagę, że projekt 

uchwały szczegółowo był omówiony na posiedzeniu Komisji Wspólnej.  

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/16/2018 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania w załączniku do uchwały/ 
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Ad 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2032 - 

referuje Zofia Gorzyńska  Skarbnik Gminy. 

/Projekt uchwały radni otrzymali w dniu sesji/ 

Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy – uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Podała, że 

uchwała ta jest pochodną wprowadzonych zmian uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2018r.  

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/17/2018 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania w załączniku do uchwały/ 

/salę obrad opuściła Radna Justyna Perka oraz Radny Marian Płotka/  

 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Trąbki Wielkie na 2019 rok - referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy. 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 

Pan Zbigniew Leszczyński - uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Kolejno poprosił 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Sławomira Mazurka o przedstawienie planu pracy komisji.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Sławomir Mazurek - odczytał projekt planu pracy 

komisji.  

/do obrad dołączyła Radna Justyna Perka oraz Radny Marian Płotka/  

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy – nawiązał do tematu dotyczącego lustracji sołectw ujętego w 

rocznym planie pracy komisji. Zapytał, czy komisja ma w planie skontrolować wszystkie so-

łectwa, czy tylko wybrane. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  – podał, że komisja, jeżeli czas na to pozwoli, planuje 

dokonać kontroli dróg we wszystkie sołectwach na terenie Gminy. 

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/18/2018 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania w załączniku do uchwały/ 

 

Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Gminy Trąbki Wielkie na 2019 rok - referuje Pan Zbigniew Leszczyński 

Przewodniczący Rady Gminy. 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 
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Pan Zbigniew Leszczyński - uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Kolejno poprosił 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Trąbki Wielkie o przedstawienie 

planu pracy komisji.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Trąbki Wielkie Radny Ryszard 

Budzyński - odczytał projekt planu pracy komisji.  

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/19/2018 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania w załączniku do uchwały/ 

 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy 

Trąbki Wielkie na 2019 rok - referuje Pan Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy. 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Zbigniew Leszczyński  – uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej 

uchwały. Kolejno poprosił przewodniczących poszczególnych komisji stałych Rady Gminy Trąbki 

Wielkie o przedstawienie planu pracy komisji.  

• Przewodniczący poszczególnych komisji stałych Rady Gminy Trąbki Wielkie kolejno odczytali 

propozycje planów pracy komisji.  

Jako pierwszy, roczny plan pracy, odczytał Przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Gminy Trąbki Wielkie Radny Marian Płotka.  

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy ktoś zgłasza uwagi do przedstawionego planu.  

Uwag nie zgłoszono.  

• Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych Rady Gminy 

Trąbki Wielkie Radny Władysław Kanka - odczytał projekt planu pracy komisji.  

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy ktoś zgłasza uwagi do przedstawionego planu.  

Wójt Gminy – nawiązał do tematu przeprowadzenia rozmów na temat populacji wilków na terenie 

Gminy Trąbki Wielkie. Zaproponował, aby zwrócić się do Nadleśnictwa Kolbudy za pośrednictwem 

Radnego Michała Studzińskiego, aby taką informację przygotowali.  

Przewodniczący Rady Gminy – zaproponował, aby w listopadzie w miejsce zapisu „wyrażenie opinii„ 

wprowadzić zapis „przedstawienie opinii”. 

Rada Gminy zaakceptowała powyższy wniosek i przyjęła powyższy zapis.  

• Przewodnicząca Komisji Kultury Oświaty Sportu i Zdrowia Radna Wioleta Frydrych - 

odczytała projekt rocznej pracy w/w komisji.  

Przewodniczący Rady Gminy - zapytał, czy są uwagi do przedstawionego planu pracy komisji.  

Wójt Gminy Błażej Konkol – nawiązał do tematu ujętego w rocznym planie pracy komisji, tj. analizy 

arkuszy organizacyjnych, tematu analizy SWOT podając, że zawarte są tam dane wrażliwe i komisja 

nie jest kompetentna do przeprowadzania takich analiz. Wnioskuje o wykreślenie tego punktu z planu 

pracy komisji. 
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Przewodnicząca Komisji KOSiZ Radna Wioleta Frydrych – przyznała, że rozmawiała przed 

rozpoczęciem się sesji z Wójtem Gminy w tej sprawie, proponuje zamienić temat dotyczący analizy 

SWOT na koncepcję rozwoju funkcjonowania szkół. Proponuje, aby wpisać to w miejsce tematu 

wykreślonego.  

Przewodniczący Rady Gminy – poprosił pozostałych członków komisji o opinię w tej kwestii.  

Członkowie komisji Kultury Oświaty Sportu i Zdrowia wyrazili zgodę na tę zamianę. 

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę, że w punkcie 7 jest wpisany miesiąc sierpień – prosi, 

aby miesiąc sierpień był miesiącem wakacyjnym i nie był ujmowany w planie pracy komisji.   

Przewodnicząca Komisji KOSiZ Radna Wioleta Frydrych – podała, że niestety, ale ze względu na 

specyfikę pracy placówek oświatowych, temat dotyczący przeglądu szkół i przedszkoli pod kątem 

przygotowania do rozpoczęcia roku szkolnego 2019/2020, musi mieć miejsce w miesiącu sierpniu. 

Dodała, że  wyjazd komisji do poszczególnych placówek oświatowych odbyłby się  pod koniec sierpnia.  

Na temat pracy komisji w miesiącu sierpniu wywiązała się dyskusja, w trakcie której Przewodniczący 

Rady Gminy zapytał, czy komisja jest świadoma, że miesiąc ten dla wszystkich Radnych jest okresem 

urlopowym. Zwrócił uwagę, że pracownik biura rady będzie w miesiącu tym przebywał na urlopie i nie 

będzie obsługiwał radnych, a dodatkowo członkowie komisji nie będą mieli w ogóle urlopu.  

Członkowie Komisji KOSiZ  są za tym, aby ten plan, w takiej formie przyjąć.   

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił się do Przewodniczącej Komisji KOSiZ – o dokładne 

sprecyzowanie, w którym miesiącu dopisać temat dotyczący analizy edukacyjnej wartości dodatniej 

„EWD”. 

Przewodnicząca Komisji KOSiZ – zaproponowała, aby temat ten wpisać w miesiącu marcu.  

Radny Marian Płotka – nawiązał do wcześniej odczytanego planu pracy Komisji EiRG Rady Gminy 

Trąbki Wielkie i  zgłosił wniosek o dodanie w miesiącu  wrześniu jeszcze jednego tematu a dotyczącego  

przygotowania sprawozdania z planu pracy komisji za I półrocze 2019 r.  

W/w punkt został dopisany do planu pracy Komisji EiRG Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są  jeszcze jakieś uwagi. Więcej uwag nie zgłoszono. 

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych. 

 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/20/2018 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania w załączniku do uchwały/ 

 

Ad 7. Podjęcie uchwały w  sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia 

wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023 - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy. 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 

Pani Błażej Konkol Wójt Gminy - podał, że na Komisji Wspólnej przedstawił szczegółowo uzasadnienie 

powyższej uchwały. Dodał, że w uzasadnieniu są wyszczególnione kryteria dochodowe osób, które w 

ramach programu wsparcia będą mogły korzystać z tej formy pomocy. Zwrócił się do Pani Grażyny 

Wysieckiej – Kierownika GOPS w Trąbkach Wielkich o szczegółowe uzasadnienie projektu tej uchwały.  

Pani Grażyna Wysiecka Kierownik GOPS  – uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały. 
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W trakcie uzasadniania, Radni zadawali pytania, na które Pani Grażyna Wysiecka na bieżąco udzielała 

odpowiedzi.   

Wójt Gminy Błażej Konkol – poprosił o wykreślenie z paragrafu 4  części zdania: ”z mocą obowiązującą 

od dnia 1 stycznia 2019r.” 

Dokonano powyższego wykreślenia.  

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/21/2018 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania w załączniku do uchwały/ 

 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 

formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 - 

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy. 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 

/Salę obrad opuściła Radna Justyna Perka/  

Pani Błażej Konkol Wójt Gminy - uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały odczytując 

częściowo treść uzasadnienia uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czym różni się ta uchwała od wcześniejszej.  

Pani Grażyna Wysiecka – wyjaśniając różnice pomiędzy poprzednią uchwałą, którą Rada w dniu 

dzisiejszym podjęła a obecnie omawianą podała, że pierwsza uchwała dotyczy podwyższenia kryterium 

dochodowego, a przedmiotowa uchwała dotyczy konkretnie przyznawania  posiłku. GOPS może osobą 

potrzebującym przyznać posiłek, przyznać różnego typu produkty spożywcze. Dodała, że kolejna 

uchwała w porządku obrad, będzie dotyczyła dożywienia dzieci w szkole.  

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania.  

Radna Wioleta Frydrych - zapytała, czy w tym przypadku również usuwamy zapis z ostatniego para-

grafu uchwały ”z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2019r.” 

Przewodniczący Rady Gminy – podał, że tak, usuwamy ten zapis. Zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania.  

Pytań nie zgłoszono. 

/Do obrad dołączyła Radna Justyna Perka/ 

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/22/2018 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania w załączniku do uchwały/ 
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Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu osłonowego 

w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023- referuje Pan Błażej Konkol 

Wójt Gminy. 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 

Pani Błażej Konkol Wójt Gminy – podał, że omówił również tę uchwałę przy omawianiu 

wcześniejszych uchwał. Zaznaczył, że są one powiązane ze sobą.  

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/23/2018 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania w załączniku do uchwały/ 

 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla taryfowych grup odbiorców w ramach 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków oraz cen innych usług- 

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy. 

/Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/ 

Pani Błażej Konkol Wójt Gminy – uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. Podał, że od 

niecałego roku, funkcjonuje nowa instytucja – Wody Polskie, która jest regulatorem na rynku cen za 

wodę i za odprowadzanie ścieków. Każda Gmina ma obowiązek uzyskać od Przedsiębiorstwa Wody 

Polskie stosowną decyzję, która obejmuje ceny wody i ceny odprowadzania ścieków.  Gmina wystąpiła 

z wnioskiem o zatwierdzenie tych taryf. Wody Polskie decyzją z dnia 16.05.2018r., która zawiera analizę 

kosztów wytwarzania wody i kosztów odprowadzania ścieków, zatwierdziły taryfy za zaopatrzenie w 

wodę dla poszczególnych grup taryfowych.  

Wójt odczytał, proponowane w projekcie, ceny w poszczególnych grupach taryfowych. Podał, że ustawa 

o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzana ścieków obliguje przedsiębiorstwo 

wodociągowe do tego, aby podawać grupę odbiorców w zależności od kosztów wytwarzania wody. W 

granicach kosztów mieszczą się oprócz energii elektrycznej, wytwarzania, czy zatrudnienia 

pracowników również inne opłaty. Na terenie Gminy Trąbki Wielkie są III grupy taryfowe. W grupie III 

cena wody wynosi 4,41 netto/4,76 brutto. Tak ustalono cenę wody ponieważ pod pojęciem inna opłata  

mieszczą się koszty za położenie wodociągu w pasie drogi powiatowej. Z tego tytułu, Gmina musi co 

roku ponosić opłatę ok. 8 000,00 zł. Starostwo, pomimo wnioskowania przez Gminę, nie zwolniło nas 

z tej opłaty, opłata ta jest wliczona do ceny wody, dla której została ustanowiona III grupa odbiorców. 

Zwrócił uwagę, że tego typu sytuacji może być na terenie Gminy więcej. Tam, gdzie będą podwyższone 

koszty powinniśmy ustalać oddzielną grupę taryfową dla tej części naszych mieszkańców.  

Jeżeli chodzi o ścieki to sytuacja jest inna. Wody Polskie zatwierdziły taryfy na okres również 3 lat, ale 

z podziałem na lata. W 2019 stawki proponowane dla grupy I – to 8,52 zł. netto/9,20 zł brutto. Kolejno, 

w roku 2020, stawka wzrośnie o 20 gr. netto i w roku kolejnym – 2021 również wzrośnie o 20 gr. netto. 

Kolejno wyjaśnił co znaczy zatwierdzenie przez Wody Polskie taryf, czyli taryfa to jest maksymalna 

cena jaką może podać Gmina bez względu na to jakie ponosi koszty. 

Podsumowując całą wypowiedz, ponownie podał obowiązujące ceny wody dla poszczególnych grup: 

• grupy   I  – 3, 35 zł. netto/3,62 zł. brutto, 

• grupa  II  – 3,59 zł. netto/3,88 zł. brutto, 
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• grupa III  – 4,15 zł. netto/4,48 zł. brutto. 

Wójt Gminy - podkreślił, że do tych stawek dopłaca Gmina do każdego 1m3 wody. Projektem dzisiejszej 

uchwały właśnie zatwierdzamy dopłaty do wody i jest to dopłata w wysokości 26 gr. netto do wysokości 

zatwierdzonej taryfy. W przypadku ścieków ta dopłata jest dużo wyższa ponieważ koszt, przyjmowania 

ścieków wynosi na dzień dzisiejszy 8,52 zł netto i w tym przypadku proponowana dopłata netto wynosi  

3,52 zł. Prosi o zatwierdzenie w dniu dzisiejszym wysokości dopłat, które Gmina będzie musiała 

przekazać na rachunek Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Trąbkach Wielkich. 

Ponownie podkreślił, że w przypadku wody dopłata ta wynosi 26 gr netto a w przypadku ścieków: w 

grupie I – 3,52 zł netto, w grupie II 3,92 zł netto.  

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania. 

Radny Władysław Kanka – zapytał, czy ostatecznie za wodę będziemy płacić 3,35 zł.  

Wójt Gminy - wyjaśniając ponownie podkreślił, że cały czas obowiązują stawki za wodę i za ścieki, 

które są określone uchwałą Rady Gminy Trąbki Wielkie z dnia 30  październiku 2017r.. Ponownie za-

znaczył, że dzisiaj Rada zatwierdza tylko wysokość dopłat do tych stawek. Cena wody nie ulega zmia-

nie, wynosi: 

• 3,62 zł brutto dla gospodarstw domowych,  

• 3,88 zł brutto  dla przemysłu,  

• 4,48 zł brutto dla III grupy.  

W tym roku mieszkańcy płacili takie stawki i w przyszłym roku mieszkańcy również będą płacili takie 

same stawki. Za ścieki również nic się nie zmienia. Dzisiaj uchwalana jest tylko dopłata Gminy do taryfy 

zatwierdzonej przez Polskie Wody. Taryfę zatwierdzają Polskie Wody na podstawie przedstawionych  

przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej kosztów i odgórnie została ona ustalona na ta-

kim poziomie. Jeżeli mieszkańcy płacą mniej to różnicę musi pokryć Gmina, ale Rada Gminy musi na 

to wyrazić zgodę poprzez podjęcie przedmiotowej uchwały.   

 

Wywiązała się dyskusja na temat zrzutu ścieków, w trakcie której do obrad sesji dołączył Pan Karol 

Kozak Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, który wraz z Wójtem Gminy, na 

bieżąco udzielał Radnym odpowiedzi na zadawane pytania.  

 

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. /Brak Radnego Marka Czerwińskiego/  

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/24/2018 w w/w sprawie. 

/Szczegółowy przebieg głosowania w załączniku do uchwały/ 
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Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minut przerwy. 

Po przerwie. Cały skład Rady Gminy Trąbki Wielkie obecny.  

II CZĘŚĆ SESJI 

Ad. 11 Przedstawienie projektu uchwały budżetowej na rok 2019 wraz z uzasadnieniem - referuje 

Pan Błażej Konkol Wójt Gminy. 

/Projekt pierwotnej uchwały radni otrzymali w listopadzie. Dnia dzisiejszego zostały przekazane Radnym 

autopoprawki do budżetu/ 

/Do posiedzenia dołączył Radny Marek Czerwiński/ 

Wójt Gminy Błażej Konkol –  przedstawił na rzutniku konstrukcję budżetu Gminy na 2019 r..  

Podał, że do budżetu załącza się autopoprawkę, to znaczy że wartości, które będzie prezentował, to 

wartości przed wprowadzeniem autopoprawek. Jeżeli Rada przyjmie autopoprawki, to te wartości 

budżetu zostaną zwiększone, czyli m.in: 

− zwiększenie planu wydatków na budowę sieci kanalizacyjnej w aglomeracji Sobowidz; 

− zwiększenie planu na przedsięwzięcie „budowa węzła integracyjnych - Pszczółki, Gdańsk, 

Cieplewo i Pszczółki;  

− zwiększenie planu dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Trąbkach Wielkich. 

 

Wójt poinformował, że na posiedzeniach komisji Radni wnioskowali o kilka rzeczy m.in..  

− kwestia odwodnienia osiedla w Kleszczewie - ul. Radosnej, Jaśminowej, Wierzbowej -  jest to w 

trakcie realizacji. Środki są przeznaczone na dokumentację techniczną, nie trzeba na to już 

środków. Natomiast na samą inwestycję, po wykonaniu kosztorysu, będziemy szukali środków, 

m.in. przy udziale mieszkańców. 

− kwestia oświetlenia - Wójt prosi Radnych o ponowną weryfikację potrzeb w tym zakresie, ponieważ 

Zakład Oświetleniowy w Sopocie do końca dokona modernizacji i włączeń brakujących lamp 

ulicznych. 

Kolejno podał, że w przyszłym roku będzie chciał wprowadzić do budżetu jeszcze jedną inwestycję-  

drogę w Trąbkach Wielkich. Gmina kilka razy zwracała się o dofinansowanie do tej inwestycji, ale 

niestety bezskutecznie, może będzie trzeba zmienić koncepcję, ale o to przedstawi na komisji.   

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania do budżetu na 2019r.  

Radny Marek Czerwiński – zapytał skąd wzięła się różnica ok. 10,5 mln złotych we wskazanym planie 

budżetu na 2019r. W zaplanowanym budżecie na 2019r. widnieje kwota w wysokości 62 mln. zł. a na 

dzień dzisiejszy jest to kwota 51 mil.. 
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Wójt Gminy – poinformował, że różnica wynika z dofinansowania ze środków unijnych na budowę 

sieci kanalizacyjnej w aglomeracji Sobowidz.  Ta kwota jest podzielona na dwa lata, na 2019 i na 2020 

rok stąd taka różnica.  

Przewodniczący Rady Gminy – nawiązał do modernizacji oczyszczalni w Trąbkach Wielkich – pozycja 

budowa zbiornika retencyjnego za 80 tys. zł. Podał, że była mowa, aby było więcej ścieków 

przywożonych. Zapytał, czy rozważano możliwość uruchomienia kolejnego bloku. 

Wójt Gminy – podał, że  kwestia uruchomienia kolejnego bloku to jest oddzielna rzecz. Problem w 

oczyszczalni polega na tym, że w zależności od ilości ścieków dopływających można dowieźć określony 

procent ścieków. Ilość ścieków dowożonych wzrasta i nie jesteśmy w stanie przyjąć takiej ilości.  Jeżeli 

jest pełne obciążenie oczyszczalni, to przyjmujemy w miarę sprawnie, oczyszczalnia to odbiera, ale 

jeżeli są zachwiania, np. w okresie letnim, kiedy części mieszkańców nie ma, szkoły nie pracują -  to 

tych ścieków dopływających jest mniej i w związku z tym powinniśmy przyjmować mniej ścieków 

dowożonych, a tak się nie dzieje. Dlatego, budowa zbiornika retencyjnego spowoduje, że te ścieki będą 

mogły być przygotowane do oczyszczania. Jeżeli będą przekraczały określony ładunek nieczystości, to 

będzie można je rozwodnić lub użyć innego środka chemicznego, który spowoduje, że nie zabije nam 

złoża w oczyszczalni ścieków tak jak miało to kiedyś miejsce. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy oczyszczalnia w Trąbkach Wielkich pracuje już na pełnych 

obrotach. Wie, że jeden z bloków nie był jeszcze uruchomiony. 

Wójt Gminy – potwierdził, że obecnie uruchomione są wszystkie bloki i jest zapas możliwości 

oczyszczalni. Różnie to wygląda, jakieś 20 – 30%, w zależności od intensywności w różnych okresach 

czasu. 

Wywiązała się dyskusja w sprawie rozbudowy sieci kanalizacyjnej na terenie Gminy. Wójt Gminy w 

dyskusji zwrócił uwagę, że na chwilę obecną najważniejsza jest kwestia rozwiązania problemu ścieków 

dowożonych. Jakość przywożonych ścieków jest tak niska, że zatruwa złoże w oczyszczalni. 

Radny Marian Płotka – stwierdził, że zbiornik retencyjny powinien powstać, chociażby na wypadek 

awarii.  

Radny Marek Czerwiński – zapytał jakiej wielkości będzie to zbiornik i gdzie byłby usytuowany.  

Wójt Gminy – poinformował, że ma być to zbiornik naziemny, przykryty. Wielkość będzie znana 

dopiero po analizie dokonanej przez projektanta. Na chwilę obecną nie jest w stanie powiedzieć jakie 

będą koszty całej inwestycji. Wójt ma nadzieję, że całej kwoty zabezpieczonej na ten cel nie zużyjemy, 

ale końcowa kwota będzie znana dopiero po wykonaniu kosztorysu.   

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania   

Pytań nie zgłoszono.  

Ad 12. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na 

lata 2019-2032 - referuje Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy. 
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/Projekt pierwotnej uchwały Radni otrzymali w listopadzie. Dnia dzisiejszego zostały przekazane radnym 

autopoprawki/ 

Wójt Gminy - poinformował, że wieloletnia prognoza finansowa jest to pewna wizja  kilkuletnia budżetu 

Gminy. W ramach wieloletniej prognozy mieszczą się zadania inwestycje, które w dniu dzisiejszym 

Wójt przedstawiał na 2019 rok, ale nie tylko, bo np. inwestycja dotycząca budowy oczyszczalni ścieków 

będzie trwała przez dwa lata i ta inwestycja jest ujęta w wieloletniej prognozie.  

Pani Zofia Gorzyńska – Skarbnik Gminy – wyjaśniając dodała, że  planując wydatki i dochody na dany 

rok jest wskazane, żeby planować 3 lata do przodu i na taki okres na jaki mamy zaciągnięte 

zobowiązania. Zadania inwestycyjne rozłożone do realizacji na kilka lat są ujęte w wieloletniej 

prognozie finansowej, spłaty kredytu również. Gmina ma ograniczenia określone wskaźnikami. WPF 

wskazuje co można a co nie.  

Przewodniczący Rady Gminy –  powiedział, że do pozycji dług publiczny, było pytanie Radnego, a 

dotyczyło tego, czy to nie stwarza zagrożenia. Proszę o przybliżenie Radnym jakie to są wskaźniki, w 

jakiej wysokości. Dodał, że RIO opiniuje budżet, ale Radni mają obawy, czy jest jakiś próg zagrożenia. 

Pani Zofia Gorzyńska – Skarbnik Gminy – podała, że na dzień dzisiejszy nie ma żadnego 

zagrożenia. Obrazuje to strona 7 uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. Gdyby 

było jakieś zagrożenie, to nie moglibyśmy uchwalić budżetu na przyszły rok. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał o progi graniczne procentowo. 

Wójt Gminy Błażej Konkol – podał, że z analizy na podstawie  art. 243 o finansach publicznych, 

której Wójt dokonał, wynika, że wskaźnik limitu, który jest przewidziany dla Gminy Trąbki 

Wielkie na 2019 rok wynosi 7,6%. Zobowiązania Gminy, czyli wskaźnik zadłużenia natomiast 

wynosi 4,2%. Tendencja w porównaniu do ostatniego roku budżetowego, gdzie nastąpi spłata 

ostatnich zobowiązań, jest tendencją malejącą. Zaznaczył, że wszystkie zobowiązania Gminy 

są opiniowane przez Regionalną izbę Obrachunkową.  

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Ad 13. Przedstawienie opinii Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy – 

referuje Pan Marian Płotka Przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego. 

Przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Marian Płotka przedstawił opinię 

Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego – stanowi ona załącznik do protokołu. 

/Do posiedzenia dołączył Radny Powiatu Gdańskiego Pan Józef Sroka/  

Ad 14. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie projektu 

budżetu Gminy na 2019 rok i wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019 – 2032 – referuje Pan 

Zbigniew Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie. 
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Sentencję w/w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Trąbki Wielkie Marek Czerwiński.   

Ad 15. Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy Trąbki Wielkie w sprawie opinii Komisji i 

wniosków Radnych - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy – powiedział, że w zasadzie Wójt podczas prezentacji nam przedstawił i 

wyjaśnił wszystko, ale jeżeli są wnioski to proszę o zgłaszanie. Brak wniosków. 

Zapytał przewodniczących poszczególnych komisji, czy na posiedzeniach były uwagi do budżetu na 

2019r. 

Radna Wioleta Frydrych Przewodnicząca Komisji KOSiZ – podała, że komisja KOSiZ, na chwilę 

obecną nie zgłasza zmian. Polegamy na decyzji Wójta Gminy. Jeżeli w trakcie roku konieczne będą 

zmiany, wówczas Komisja o to będzie wnioskować. 

Pozostali przewodniczący poszczególnych komisji stałych również nie wnoszą uwag. Jeżeli w trakcie 

roku konieczne będą zmiany, wówczas komisje o to będą wnioskować. 

/Salę obrad opuścił Radny Roman Olszewski/  

Ad 16. Dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie. 

Przewodniczący Rady Gminy – oddał głos Wójtowi Gminy celem przedstawienia autopoprawek, nad 

którymi Rada Gminy musi zagłosować.  

Wójt Gminy Błażej Konkol - poinformował Radnych, że na Komisjach były zgłaszane różnego rodzaju 

wnioski, m.in.:  

1.  Budowa sieci kanalizacyjnej w aglomeracji Sobowidz – 769 000,00 zł.; 

2. Zwiększenie planu na przedsięwzięcie „Budowy węzłów integracyjnych Pruszcz, Gdańsk, 

Cieplewo i Pszczółki wraz z trasami dojazdowymi  – 978 000,00; 

3. Zwiększenie planu dotacji celowej dla ZGKiM o kwotę 670 000,00 zł. zgodnie z 

załącznikiem nr 10 do uchwały.  

4. W związku z dokonywanymi zmianami w 2019 roku przewiduje się zaciągnięcie kredytu 

na zadanie inwestycyjne w wysokości 2,4 mln zł.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszone autopoprawki. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem zgłoszonych autopoprawek celem wprowadzenia do budżetu Gminy na 2019 rok.  

W głosowaniu udział bierze 14 Radnych.  

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie przyjęła autopoprawki.  

/Szczegóły głosowania w załączniku do protokołu/ 
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Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2032 

referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy - odczytał treść uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. 

 

Rada Gminy Trąbki Wielkie jednogłośnie podjęła uchwałę nr IV/25/2018 w w/w sprawie. 

/Szczegóły głosowania w załączniku do protokołu/ 

 

Ad 20. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2019 

-  referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są jakieś pytania. Pytań nie zgłoszono.  

Następnie odczytano treść uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy - spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały. 

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych. 

Rada Gminy Trąbki Wielkie większością głosów podjęła uchwałę nr IV/26/2018 w w/w sprawie.  

/Szczegóły głosowania w załączniku do protokołu/ 

Wójt Gminy - podziękował za przyjęcie budżetu. Zaprosił Radnych do wspólnej realizacji tego budżetu.   

Przewodniczący Rady Gminy – podał, ze Radni będą bardzo mocno się przyglądać i czuwać nad 

realizacją budżetu.  

 

Ad 21. Wystąpienia sołtysów. 

Sołtys wsi Postołowo Anna Koszałka – zapytała o fundusz sołecki. We wrześniu był zmieniony fundusz 

sołecki i miały być zakupione płyty YOMB. W inwestycjach nie wiedzą, że takie płyty miały być 

zakupione i na chwilę obecną nie zostały one zakupione. Zaznaczyła, że zakup ten miał zostać przez 

Wójta Gminy podwojony. 

Wójt Gminy – zaprosił Panią sołtys, po sesji, do pani skarbnik, aby to sprawdzić.  

Sołtys wsi Postołowo Anna Koszałka - kolejno zapytała o cenę wykonania schodów przy pomniku. Jest 

to kwota w wysokości 3 tys. zł. skąd to się wzięło. 

Wójt Gminy – schody muszą zostać wykonane zgodnie ze sztuką budowlaną. W tej sytuacji chodzi o 

schody publiczne a nie prywatne. Muszą być też zaprojektowane zgodnie ze sztuką projektowania.  

Pan Franciszek Surma Sołtys wsi Ełganowo – pogratulował przygotowanego, ambitnego budżetu 

Gminy na 2019 rok. Kolejno zapytał Kierownika ZGKiM, czym zostało zniszczone złoże na 

oczyszczalni ścieków. Generalnie ścieki są albo kwaśne albo zasadowe. Prawdopodobnie zostało to 

zniszczone jakąś chemią. Kolejne pytanie, które się nasuwa, to czy z przedsiębiorcami są podpisane 

umowy i czy przywożone ścieki są ewidencjonowane.  
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Pan Karol Kozak Kierownik ZGKiM – powiedział, że nie mamy z przewoźnikami podpisanych umów, 

jedynie z OCEANIKIEM. Zniszczenie złoża w oczyszczalni może nastąpić nie tylko środkami 

chemicznymi, wystarczy że przywiezie samochód zbiornik z przydomowych oczyszczalni. Dostawcy 

zaczynają problem rozumieć, oczyszczalnia z takimi ładunkami nie może sobie poradzić.  

Pan Franciszek Surma Sołtys wsi Elganowo – podał, że odnosi wrażenie, że na oczyszczalni nie do 

końca jest prowadzona kontrola tak jak powinna ona być prowadzona.  

Sołtys i Radna Wioleta Frydrych – poruszyła temat odśnieżania dróg. Stwierdziła, że zima nas 

zaskoczyła. Zapytała o odśnieżanie dróg osiedlowych. 

Pan Karo Kozak Kierownik ZGKiM – uważa, że zima nas nie zaskoczyła. Stwierdził, że opady, które 

były do tej pory, nie kwalifikowały się na odśnieżanie. Podał, że było ślisko i drogi wewnętrzne były 

obsypywane, ale nie były odśnieżane. Na osiedlu była odśnieżona ul. Kunegundy Pawłowskiej a boczne 

nie były, ponieważ nie było takiej potrzeby.  

 

Ad 22. Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady - spytał, czy w ramach wolnych wniosków ktoś chciałby zabrać jeszcze głos. Nie 

było chętnych. Z uwagi na wyczerpanie tematów, podziękował wszystkim za czynny udział i zamknął 

II CZĘŚĆ IV zwyczajnej sesji Rady Gminy zapraszając wszystkich obecnych na CZĘŚĆ III  - spotkanie 

opłatkowe w Auli J. Pawła II Szkoły Podstawowej. 

 

 

Protokołowała:         Przewodniczący Rady Gminy: 

 Katarzyna Czyż                            Zbigniew Leszczyński 

 

 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych, sołtysów, 

2. Porządek sesji, 

3. Opinie Komisji EiRG Rady Gminy oraz RIO, 

4. Uchwały podjęte na sesji – nr IV/16/2018 – IV/26/2018 


